
Protokół Nr 3/III/2010
z obrad III zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 29 grudnia 2010 r. 

III zwyczajna sesja Rady Gminy Przywidz rozpoczęła się o godzinie 16-tej w Gimnazjum 
w Przywidzu 
Posiedzenie otworzył Pan Feliks Mikulski – Przewodniczący Rady Gminy, stwierdzając na
podstawie listy obecności prawomocność obrad.
Wszyscy radni byli obecni. ( lista obecności w załączeniu). 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie
międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

a) zmian w budżecie i uchwale budżetowej Gminy Przywidz  na 2010 rok
b) rozpatrzenia uwag, wniesionych w trybie art.17 pkt 11 ustawy o planowaniu i
zagospodarowaniu przestrzennym, do projektu miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla fragmentu wsi Gromadzin w obrębie Przywidz oraz działki nr 234/4 ( po
podziale nr 234/6 i nr 234/7) i 222/4 położonej w Przywidzu.
c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi
Gromadzin w obrębie Przywidz oraz działki nr 234/4 ( po podziale nr 234/6 i nr 234/7) i
222/4 położonej w Przywidzu.
d) ustalenia wysokości diet dla radnych Rady Gminy Przywidz oraz sołtysów Gminy
Przywidz. 

6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz
7. Wnioski i oświadczenia radnych.
8. Zakończenie obrad.

Dodał, że po punkcie 3 porządku obrad  będzie przedstawiona Informacja  na temat Certyfikacji
rowerowej BAYPAD. 
Jednogłośnie radni przyjęli w/w porządek obrad.

ad.2b Do protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy radni nie wnieśli uwag. 
Jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Gminy w dniu 6 grudnia 2010 r. 

ad.3. Wójt Gminy – Marek Zimakowski -   przedstawił informację z działalności i realizacji
podjętych uchwał  w okresie międzysesyjnym. ( w zał.) 

ad.4. Interpelacje radnych.
Nie zgłoszono.

ad.5. Rozpatrzenie i podjecie uchwał w sprawach:
a) zmian w budżecie i uchwale budżetowej Gminy Przywidz na 2010 rok.

Barbara Borowska – Skarbnik Gminy – omówiła zmiany w budżecie na 2010 r. ( w zał.) 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – Teodor Formela -  przedstawił pozytywną opinię komisji



do w/w uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał czy są uwagi do w/w uchwały.?
Uwag nie zgłoszono.
Głosowanie:
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę ( w zał. Uchwała Nr III/6/2010 )
ad.5b  rozpatrzenia uwag, wniesionych w trybie art.17 pkt 11 ustawy o planowaniu i
zagospodarowaniu przestrzennym, do projektu miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego dla fragmentu wsi Gromadzin w obrębie Przywidz oraz działki nr 234/4 ( po
podziale nr 234/6 i nr 234/7) i 222/4 położonej w Przywidzu.
Dorota Adamska -  Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego -   poinformowała, że do
wyłożonego projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi
Gromadzin  wpłynęła 1 uwaga.  Uwaga dotyczy działki nr 14/2, która w projekcie planu
przeznaczona jest na funkcję mieszkaniową.  Składający uwagę wnosi o zmianę przeznaczenia
funkcji na zabudowę mieszkaniowo- usługową. Warunki wodne panujące na tym terenie tworzą go
podmokłym i trudnym do zagospodarowania . Jest to teren w Przywidzkim Obszarze Chronionego
Krajobrazu. Położenie przedmiotowej działki poza centrum wsi Gromadzin, gdzie przewiduje się
rozwój funkcji mieszkaniowej, uwarunkowania terenowe oraz brak zasygnalizowania na etapie
składania wniosków do planu o zamierzeniach inwestycyjnych względem działki, to argumenty
przemawiające za rozpatrzeniem negatywnej tej uwagi. 
Pan Teodor  Formela -  przedstawił pozytywną opinie komisji w brzmieniu „Nie uwzględnia się
uwagi w całości” 
Pan Feliks Mikulski -  poddał pod głosowanie w/w uchwałę.
Radni jednogłośnie  przyjęli w/w uchwałę. ( w zał. Uchwała Nr III/7/2010)

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi
Gromadzin w obrębie Przywidz oraz działki nr 234/4 ( po podziale nr 234/6 i nr 234/7) i 222/4
położonej w Przywidzu.
 
Pani Dorota Adamska -  jest to ten sam plan, który był omawiany wcześniej. 
Pan Teodor Formela -   komisja analizowała na swym posiedzeniu projekt uchwały dot.
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Gromadzin w obrębie
Przywidz. Zajmowała się również stawką opłaty planistycznej. Zapoznała się ze stawkami opłaty
ościennych gmin. Komisja Gospodarcza wnioskowała o  obniżenie  opłaty planistycznej z 30% do
25%, sądząc, że nie uszczupli ta obniżka budżetu gminy. 
Wójt Gminy -  5% obniżka jest bezpieczną obniżką. Działamy na zasadzie naszych środków i
wiemy, że im więcej ich jest, to więcej inwestycji dla gminy. Na komisji padały również propozycje
inne, ale obniżka 5% nie uszczupli zbyt budżetu. 
Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy są inne uwagi do projektu uchwały.
Nie zgłoszono.
Pan Feliks Mikulski  - zarządził głosowanie nad poprawką zgłoszoną przez Komisje Gospodarczą
tj. obniżenie opłaty planistycznej z 30% do 25%.
Wynik głosowania:
za- 15 radnych, głosów wstrzymujących i przeciw – nie było. Poprawka została przyjęta. 
Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie  w/w uchwałę wraz z przegłosowaną
poprawką.  Obecnych na sesji 15 radnych. Ustawowy skład Rady Gminy – 15.
Wynik głosowania:
za – 15, przeciw i wstrzymujących się nie było. 
Uchwała Nr III/8/2010 została podjęta jednogłośnie. 

d) w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych Rady Gminy Przywidz oraz sołtysów
Gminy Przywidz.



Przewodniczący Rady Gminy -   odczytał projekt uchwały w sprawie wysokości diet dla radnych
Rady Gminy Przywidz  oraz sołtysów Gminy Przywidz. Dodał, że propozycja jest, aby utrzymać
diety dla radnych na poziomie ubiegłej kadencji. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej -  komisja analizowała wysokość diet na wczorajszym
posiedzeniu. Do wysokości diet komisja nie wniosła uwag. W ostatnim paragrafie jest zapis
„uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą obowiązującą od 01.01.2011r. „'. Wnioskował
o zmianę brzmienia zapisu na zapis „ uchwała wchodzi w życie z dniem 01.12.2010r. „
Radca prawny -  uchwała poprzednia obowiązuje. Diety będą wypłacone za grudzień. Nie musi być
podejmowana ta uchwała, obowiązuje ta z ubiegłej kadencji.
Pan Teodor Formela -   w związku z tym wycofał swój wniosek.
Pan Robert Deja -  proponuje radnym, aby w miesiącu grudniu pracować bez pobierania diet. 
Rozważano propozycję przekazania diet na cele charytatywne. Po dyskusji uzgodniono, iż diety
będą przekazywane radnym zgodnie z uchwałą. 
Przewodniczący Rady Gminy -  poddał pod głosowanie w/w uchwałę.
Głosowanie
Za – 15, przeciw i wstrzymujących nie było.
Uchwała Nr III/9/2010 została podjęta jednogłośnie. ( w zał.)

Raport Certyfikacji Polityki Rowerowej BYPAD w Gmin ie Przywidz.
Przedstawiciel  Pomorskiego Stowarzyszenia „Wspólna Europa” p. Andrzej B. Piotrowicz -
przekazał w/w raport na ręce Wójta, Przewodniczącego Rady Gminy i Skarbnika. Raport został
zatwierdzony przez audytorów zagranicznej polityki rowerowej. Na następnej sesji  raport zostanie
omówiony szczegółowo. Jest to efekt dwóch miesięcy pracy mieszkańców gminy. Został
opracowany plan działań, który jest związany z realizacją polityki rowerowej. Stowarzyszenie
otrzymało informacje od p. Wójta dot. tworzenia szlaku pieszo-rowerowego związanego z Hymnem
Narodowym . Inicjatywę powyższą będziemy wspierać nie tylko na poziomie województwa, ale na
poziomie krajowym i europejskim. 
Wójt Gminy – Szlak pieszo-rowerowy wzdłuż drogi wojewódzkiej pod nazwą Hymnu Narodowego
z trójmiasta do Będomina. Jest to idea bardzo słuszna i cenna. Będzie to również próba pozyskania
środków zewnętrznych na budowę ciągu pieszo-rowerowego.

ad.6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.

Nie zgłoszono.

ad.7. Wnioski i oświadczenia radnych.

Radny Eustachy Kalinowski -  zgłosił wniosek  dot. projektów uchwał. Projekty uchwał kierowane
do radnych powinny być z parafką radcy prawnego. 
Drugi wniosek dotyczy spotkania po sesji z udziałem p. Wójta, sołtysa z Jodłowna i z p. J. Jusiak w
sprawie wyjaśnienia  sprawy zgłoszonej na wczorajszej komisji.
Radna Maria Ścibek -  wzdłuż drogi wojewódzkiej istnieje zagrożenie przez pochylające się
drzewa.
Wójt Gminy -  podejmiemy działania z p. Gajdą. 
Radca prawny -  projekty uchwał  są przez nas opiniowane. Ten projekt uchwały również. Być
może do radnych został wysłany projekt bez pieczątki radcy prawnego.
Wójt Gminy -  wypowiedział się na temat sytuacji w święta, kiedy to mieszkańcy byli pozbawieni
prądu i wody. W święta pracowała straż pożarna i wójt również brał udział w tych działaniach.
Wójt uważa, że wywiad z TV w Jodłownie był krzywdzący. Osoby pracowały w święta
społecznie .Warto czasami opinii krzywdzących nie wyrażać. Jeśli osoby przestaną działać to i
bezpieczeństwo Gminy będzie zagrożone. 
Pan Oleś – mieszkaniec Jodłowna – Mieszkańcy Jodłowna nie mieli wody. Sołtys z Jodłowna



dzwoniła o dostarczenie wody pitnej. Mieszkańcy otrzymali wodę z beczkowozów strażackich, ale
nie nadawała się do picia. 
Wójt Gminy -  jeśli chodzi o współprace sołtysów z Urzędem Gminy. Telefon do wójta sołtysi
chyba znają. W I dzień świąt wójt otrzymał telefon od p. Woźniak z Huty Górnej z prośbą o
dostarczenie wody dla koni. Woda przez pracownika Urzędu została dowieziona . W przyszłości,
gdy taka sytuacja zaistnieje, można do wójta dzwonić i na pewno nie odmówi pomocy.
Wiceprzewodniczący Rady Gminy -   wcześniej, gdy mieszkańcy nie mieli wody, strażacy nie
czekali na sygnał, tylko sami rozwoziliśmy wodę. W samochodach strażackich są zbiorniki z
tworzywa. Jeśli straż jedzie do pożaru, to bierze wodę również i z bajora.  Nie płucze się
zbiorników w samochodach. Jako straż  nie dowieziemy krystalicznej wody. W Urzędzie rozważa
się zakup agregatów. 
Następną sprawą jaką zgłosił p. Robert Deja  - to odśnieżanie.  Na stronie internetowej jest podany
telefon kontaktowy  z koordynatorem ds. odśnieżania  z p. Dariuszem Czaińskim. Przez cały okres
świąt włączona była „sekretarka”. Jeśli pracownik idzie na urlop to powinien telefon zostawić w
Urzędzie. Przez 3 dni nie było kontaktu w sprawie odśnieżania. 

2) jak wygląda sprawa odśnieżania dróg osiedlowych w Przywidzu? Kto za to odpowiada? W I
dzień świąt raz przejechał pług i do dzisiaj go nie widać. Jakie są szerokości drogi gminnej.
Ostatnio jechała śmieciarka, pojechała bokiem i zrobiła takie zwały, że podwozie
samochodu się rysuje. Kto za to odpowiada? Takich sytuacji w przyszłości nie powinno być.

Pani Czeslawa Oleś – sołtys Jodłowna -  w nawiązaniu do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego
Rady  odnośnie telefonu  koordynatora, to zgadza się. Mieszkańcy zwracali się do p. Sołtys o
odśnieżanie dróg dojazdowych do swych domów. Pług zasypuje wjazdy do 1-1,5 m. Mieszkańcy
odsypują wjazdy, ale jak są to osoby starsze i samotne to nie ma komu zwałów odsypać. 
Jeśli chodzi o wodę. Kontaktowała się kilkakrotnie z Wójtem, ale powiedziano w Urzędzie, że Pan
Wójt jest zajęty. Więc skontaktowała się z Kierownikiem referatu ds inwestycji. Mieszkańcy
sprowadzili nam TVN. Wczoraj znowu byli. Ktoś im powiedział, że w Gminie były agregaty
prądotwórcze. Pytali się czy Gmina posiada agregaty. Na pytanie p. Sołtys odpowiedziała, ze nie
ma takiej wiedzy. TVN również miał informację, że Gmina miała beczkowozy. 
Pan Sejda – mieszkaniec Pomlewa -  w święta wykonał telefon do p. Sołtysa odnośnie odśnieżania.
Sołtys odpowiedział: „że przeszkadza mu w świętach” Po chwili dodał, że odnośnie odśnieżania
należy kontaktować się z p. Labudą. Dodał, że sołtys z Pomlewa chciał startować na wójta a nie
może poradzić sobie z sołectwem. 
Radny Jarosław Labuda -   do p. Sejdy było odśnieżone. Jeszcze w gminie są odcinki
nieodśnieżone. Dzisiaj całą noc przebijały się 3 pługi z Połęczyna.  Obecnie jeździ tylko 1 pług. 
Drogi osiedlowe były odśnieżone w I dzień świąt. O 1.00 w nocy  zakończono odśnieżanie dróg
osiedlowych w Borowinie i w Przywidzu. Odśnieżane było na 2,2 m. Jako radny i przedstawiciel
firmy wykonawczej stwierdzam, że mieszkańcy Przywidza mogą wyjechać ze swych domów. Są
miejsca nie odśnieżone, ale tam muszą dojechać pługi ciężkie. Pług lekki, który jest w umowie na
drogi osiedlowe nie da rady, jest za lekki. Jodłowno na poniedziałek było odśnieżone dość dobrze. 
Sołtys Jodłowna – chodziło w Jodłownie o ulicę Leśną. Tam niezbyt dobrze było odśnieżone. 
Pan Jarosław Labuda-   wyjechać można było z ul. Leśnej. Odnośnie poszerzania – będzie
poszerzać koparka gminna. 
P. Lidia Demps – sołtys Marszewa -  chodzi o przetarcie  drogi do Majdan przez las. 
Pan Sejda – podziękował strażakom za szybkie usunięcie 4 przewróconych drzew. 
Wojt Gminy -  odnośnie telefonu p. D. Czainskiego. W przyszłości p. Czaiński będzie zostawiał
telefon w Urzędzie. 
Radna Maria Ścibek -   podziękowała za bardzo dobre odśnieżone drogi w Marszewskiej Kolonii, o
czym nie można powiedzieć o sąsiedniej gminie Kolbudy i miejscowości Czapielsk. . Jeśli Państwo
macie problemy to odpowiadacie za siebie. Nie można uogólniać działania. 
Radny Eustachy Kalinowski -  w zasadzie odśnieżanie jest dobre, tylko czasami jakość kiepska. 

23.12. przejechał pług lekki i zamiast zgarnąć śnieg, to po sobie pozostawił koleiny.
Pługi z gumami są tylko na puszysty śnieg.



Radny Jaroslaw Labuda -  w tym okresie pług był prywatnie, bo to mieszkaniec Pana wioski. 
Radny Sławomir Plichta – Koordynacja odśnieżania jest kiepska. 
Pan Jerzy Jusiak -  z telefonem sytuacja jest wyjaśniona. Gmina wraz z Nadleśnictwem swoim
sprzętem pomagała elektrykom przy usuwaniu awarii w Koziej Górze. Niekiedy Urząd otrzymuje
nieprawdziwe informacje o nieprzejezdności dróg. Wówczas cały sprzęt kierowany jest do miejsca
zgłoszenia i okazuje się, że to nieprawda. Odbieramy różne nieprawdziwe historie.
Brakuje informacji do mieszkańców o priorytecie odśnieżania dróg. Sołtysi muszą być
poinformowani. 
Radna Stanisława Holza – sołtys Suchej Huty -  powiedziała, że święta miała spokojne. Na czas
drogi były odśnieżone.

ad.8. Przewodniczący Rady Gminy -  zakończył obrady III zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz,
dziękując obecnym za przybycie. 

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: G. Pożoga 


